

Extrait du El Correo

<https://www.elcorreo.eu.org/Repression-Resistance-and-Democratic-Transition-in-Central-AmericaAriel-C-Armony>

Repression, Resistance, and Democratic Transition in Central AmericaAriel C. Armony

- Livres -

Date de mise en ligne : lundi 13 septembre 2004

Copyright © El Correo - Tous droits réservés

« Répression, Résistance, et Transition Démocratique en Amérique Centrale » (Repression, Resistance, and Democratic Transition in Central America) montre comment la révolte et la révolution servent de moteurs au changement politique dans cette région. Le livre examine systématiquement les diverses manières dont la transition démocratique a eu lieu, toutes ont été distinctes de celles de pays d'Amérique du Sud, où la démocratisation était relativement soudaine et paisible.

Écrit par des spécialistes, « Répression, Résistance, et Transition Démocratique en Amérique Centrale » examine les principales forces dessinant le changement de la région et présente l'histoire politique récente de chacun des six pays d'Amérique centrale : Nicaragua, Salvador, Guatemala, Honduras, Costa Rica, et Panama.

La transition propre à chaque pays contribue à la compréhension par les lecteurs de la démocratisation à la fin du vingtième siècle. La démocratie est regardée de façon générale, permettant aux contributeurs de faire le point sur le développement propre à chaque pays, à travers la présentation de thèmes principaux en matière sociale, politique, et d'histoire économique de ces pays. Ces exemples soulèvent des questions à propos du comportement et des valeurs des élites et des masses dans la transition et dans l'approfondissement de la démocratie. Comme ce livre le montre, les acteurs extérieurs -en particulier les Etats-Unis, l'organisation des états américains, et les Nation Unies- ont eu un impact significatif sur la transformation politique.

Ces textes pénètrent profondément dans la mémoire complexe, torturée, et interpellante de la longue lutte pour la démocratie et la liberté en Amérique Centrale. Avec perspicacité et sensibilité, ils démêlent les racines historiques et l'interaction complexe du conflit et de la répression, la coercition militaire et économique, et les remarquables réalisations populaires. Pour ceux intéressés par la transition démocratique, ils fournissent une riche mine d'information et de compréhension. Pour les citoyens des ETATS-UNIS concernés par ce qui a été -et sûrement sera fait - en leur nom, ces textes donnent matière à réflexion.

Noam Chomsky

Massachusetts Institute of Technology (MIT)

Repression, Resistance, and Democratic Transition in Central America shows how revolt and revolution serve as the motors of political change in this region. The book systematically examines the various ways in which democratic transition has taken place, all of which have been distinct from countries in South America, where democratization was relatively sudden and peaceful.

Written by leading scholars, Repression, Resistance, and Democratic Transition in Central America examines the major forces shaping change in the region and provides the recent political history of all six Central American countries : Nicaragua, El Salvador, Guatemala, Honduras, Costa Rica, and Panama.

Each country's particular transition adds to the readers understanding of democratization in the late twentieth century. Democracy is viewed in broad terms, allowing the contributors to focus on each country's unique development, along with presentation of the major themes in the social, political, and economic history of these nations. These cases raise the questions about the behavior and values of elites and masses in the transition to and in the deepening of democracy. As this book reveals, external actors -particularly the United States, the Organization of American States, and the United Nations- had a significant impact on political conversion.

These essays penetrate deeply into the intricate, tortured, and inspiring record of the long struggle for democracy and freedom in Central America. With insight and sensitivity, they unravel the historical roots and complex interaction of bitter conflict and repression, military and economic coercion, and remarkable popular achievements. For those

concerned with democratic transition, they provide a rich mine of information and understanding. For U.S. citizens concerned with what has been-and surely will be-done in their name, these essays offer much to ponder.

Noam Chomsky

Massachusetts Institute of Technology (MIT)

Repression, Resistance, and Democratic Transition in Latin America

Author : Thomas Walker, Ariel Armony, Latin American Studies Association International Congress 1998 Chicag, Ariel C. Armony (Editor), Thomas W. Walker (Editor)

Format : Hardcover

Published : September 2000

ISBN : 0842027661